
3.- Se fagan as xestións oportunas por parte do Concello para que se leve adiante unha limpeza 
integral nas inmediacións do campo de fútbol de Chapela, comenzando polas cunetas que van dende o cruce do 
camiño do Gaio co camiño da Bruxa ata opaso de peóns, o tramo que vai en paralelo entre o campo e o camiño 
do e a zona dos aparcadoiros xa que se atopa nun estado noxento e de abandono. 

E, non habendo máis asuntos que tratar, pola Presidencia dase por rematada a mesma, sendo as 
vintedúas horas e trinta e oito minutos, da data fixada no encabezamento, en proba de todo o que, se extende a 
presente acta, que se inscribiu no Libro dende o folio núm. 098 do Papel Timbrado da Comunidade Autónoma 
de Galicia, Serie A n" 2237258 ata a volta do folio núm. 104, Serie A núm. 2237264, d odo o que, como 
Secretario, DOU FE.- 

XAIME REI BARREIRO 

SESIÓN ORDINARIA CELEBRADA POLO PLENO DO CONCELL O DIA 
30 - NOVEMBRO - 2010 

ORDE DO DIA 

APROBACIÓN, NO SEU CASO, DAS ACTAS DAS DÚAS ÚLTIMAS SESIÓNS. 
ACHEGA DE EXPEDIENTES ADMINISTRATIVOS DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITO. 
APROBACIÓN CONTA XERAL EXERCICIO 2009. 
ARRENDAMENTO KIOSCO UBICADO NA ALAMEDA N“ 4. 
MODIFICACIÓN DA ORDENANZA FISCAL REGULADORA DE TAXA POR RECOLLIDA 
DO LIXO NO CONCELLO DE REDONDELA. 
CONCESIÓN DEMANIAL DIRECTA AO CLUBE DE REMO DE CHAPELA, DE PARTE DAS 
INSTALACIONS DO CENTRO DE DEPORTES ACUÁTICOS DE CHAPELA, 
RESOLUCIÓN DE EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA DUN 
CAMINO EN CHAPELA (TRAVESIA PE DO PANDEIRO). 
RECTIFICACIÓN DE ERRO NO INVENTARIO MUNICIPAL DE BENS (IBM) POR 
ATOPARSE INDEBIDAMENTE INVENTARIADO UN TRAMO DA ESTRADA 
AUTONOMICA PO 363. 
SOLICITUDE DE MARGARITA SANTAMARIA MOSQUERA PARA BAIXA DUN 
CAMINO NO INVENTARIO MUNICIPAL DE BENS (IMB). 
ACTIVIDADE DE CONTROL DO PLENO:



SerieA N.° 2237265 

UCIÓNS DA ALCALDÍA E CONCELLEIROS DELEGADOS. 

MOCIÓNS. 

COMPARECENCIAS DE MEMBROS DO GOBERNO MUNICIPAL. 
ROGOS E PREGUNTAS. 

Na Casa do Concello de Redondela, sendo as dezanove horas do dia trinta de novembro de dous mil 
dez, baixo a Presidencia do Sr. Alcalde, D. XAIME REI BARREIRO e a asistencia dos/as Sras/as 
Concelleiros/as: D. EDUARDO JOSÉ REGUERA OCAMPO, D. EMILIO GONZÁLEZ IGLESIAS, D‘. 

LAGO ALLER, D“. MARIA ALBINA REBOREDO SURIS, D. CARLOS GONZÁLEZ 
FERNANDEZ, D. JOSÉ GARCÍA MÍGUEZ, D‘. FRANCISCA CANAL GÓMEZ, D. JUAN TIZÓN 
CABALEIRO, D. JOSÉ ALBERTO PAZOS COUÑAGO, D. MIGUEL ANGEL ALVAREZ 
BALLESTEROS, D‘. HERMINDA QUELLE FERNÁNDEZ, DONA MARIA LORENA LÓPEZ 
RODRÍGUEZ, D. CÁNDIDO VILABOA FIGUEROA, D‘. LAURA ALONSO GÓMEZ, D. XOSÉ CARLOS 
PAZOS DOCAMPO, D“. MARÍA ANXELES BABARRO FERNÁNDEZ, D‘. ROSA MARIA COSTAS 
ESTÉVEZ, D. ALEJANDRO BASTOS FERNÁNDEZ e D. BENIGNO GARCÍA-LUENGO MONTERO. 
Tamén asistiu o Sra. Interventora Acctal. do Concello D‘. MARIA EMILIA GARCÍA MANEIRO, actuando 
como Secretaria, a Secretaria Xeral, ANA BEGOÑA MERINO GIL. Constitúese o Pleno do Concello, en 
sesión ordinaria, conforme á convocatoria e de acordo coa Orde do Día. 

INCIDENCIAS.- 

Non asiste, excusando a súa ausencia, o concelleiro D. MANUEL IGLESIAS CARRERA . 

A concelleira señora BABARRO FERNÁNDEZ auséntase da sesión trala votación da segunda 
moción. 

Con carácter previo ao tratamento dos asuntos incluídos na Orde do Día, a Corporación garda un 
minuto de silencio en lembranza das vitimas da violencia de xénero. 

A Presidencia declara aberta a sesión, en primeira convocatoria, procedéndose a tratar os asuntos 
incluídos na Orde do Día.- 

1.- APROBACIÓN DAS ACTAS DA DUAS ÚLTIMAS SESIÓNS.- 
Non se formulan Observacións, e o Pleno do Concello, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as 

seus membros presentes, sendo vinte votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 3 do BNG, e 2 do PG), acorda 
prestar aprobación ás actas das sesións celebradas con carácter extraordinario e ordinario, respectivamente, os 
días 22 e 27 de outubro de 2010.- 

2.— ACHEGA DE EXPEDIENTES ADMINISTRATIVOS DE MODIFICACIÓN DE 
CRÉDITO.- 

lnfónnase dos seguintes expedientes administrativos de modificación de crédito: 

- 29/10, aprobado por Decreto da Alcaldía de data 22.l0.l0, mediante transferencia de crédito, por 
importe de 203.442,55 euros. 

- 30/ lO, aprobado por Decreto da Alcaldía de data 25.l0.l0, mediante xeración de crédito, por importe 
de 6.000,00 euros.



- 31/10, aprobado Decreto da Alcaldía de data 09.11.10, mediante xeracíón de crédito, por importe de 
5.104,68 euros 

- 32/10, aprobado Decreto da Alcaldía de data 11.11.10, mediante xeración de crédito, por importe de 
46.852,85 euros. 

- 33/ lO, aprobado Decreto da Alcaldía de data 11.11.10, mediante transferencia de crédito, por importe 
de 206.171,71 euros. 

- 34/10, aprobado Decreto da Alcaldia de data 11.11.10, mediante xeración de crédito, por importe de 
30.826,69 euros. 

- 35/10, aprobado Decreto da Alcaldía de data 11.11.10, mediante xeración de crédito, por importe de 
9.905,00 euros. 

3.-APROBACIÓN CONTA XERAL EXERCICIO 2009. 
ANTECEDENTES.- 

Ditame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio, de data 29 de setembro de 2010, que 
transcrito dí: 

“Vista a proposta da Alcaldia de data 24.09.10, que transcrita di: 

“Vista a conta xeral do Concello de Redondela, a dos seus organismos autónomos 
administrativos e Radio Redondela correspondente ao exerciccio do ano 2009. 

Ao abeiro do estabelecido no artigo 212 do Real Decreto lexislativo 2/2004, do 5 de marzo, 
polo que se aproba o texto refundido da Lei reguladora das facendas locais, esta Alcaldía proponlle ao 
Concello Pleno a adopción do seguinte acordo: 

“Aprobar (previo un primeiro informe da comisión especial de contas e da exposición ao 
público por prazo de quince días e oito máis; e, no seu caso, dun novo informe da comisión citada) a 
conta xeral do Concello de Redondela correspondente ao exercicio do ano 2009". 

Votación e dictame: 

A comisión informativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Gnrpos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e a abstención do Grupo 
Municipal do PP (4), e do PG (l) emite o dictame seguinte: 

“Aprobar (previo un primeiro informe da comisión especial de contas e da exposición ao 
público por prazo de quince días e oito máis; e, no seu caso, dun novo informe da comisión citada) a 
conta xeral do Concello de Redondela correspondente ao exercicio do ano 2009". 

Considerando que durante o prazo de exposición pública, non se formularon alegacións. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por unanimidade 
dos/as Sres./as concelleiros/as asistentes, sendo vinte votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 3 do 
B.N.G., e 2 do P.G.), aprobou a conta xeral do Concello de Redondela correspondente ao exercicio do 
ano 2009".
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ANTECEDENTES.- 

Ditame da Comisión Informativa de Interior, de data 29 de novembro de 2010, que transcrito di: 

Examinada a proposta da Presidenta da Comisión Informaüva de Interior que, transcrita, di: 

Atopárrdose valeiro o kiosco propiedade do Concello, ubicado na Alameda n° 4 cómpre realiza-las actuacións 
precisas para que o mesmo poida ser arrendado nos termos previstos nas Bases que se detaian e de acordo cos 
informes obrantes no expediente. 

Considerando que ao tratarse dun arrendamento que se preve por un periodo superior a catro anos, a 
competencia para a tramitación do expediente lle corresponde ao pleno do Concello. 

A tal efecto, teño a ben propor ao pleno do Concello, previo ditame da comisión informativa, a adopción dos 
seguintes acordos: 

l. Aprobar o expediente para o arrendamento do kiosco ubicado na Alameda n° 4, propiedade 
patrimonial do Concello de Redondela, ao obxecto de que os posibles interesados/as poidan presenta- 
las suas proposicíóns. 

2. Aprobar as Bases que rexerán dito arrendamento e que son as seguintes: 

“BASES PARA 0 ARRENDAMENTO DO QUIOSCO SITUADO NA ALAMEDA N' 4 DE 
REDONDELA 
CLÁUSULA PRIMEIRA. Obxecto do Contrato 

O obxecto do contrato é o arrendamento do quiosco, propiedade deste Concello e cualificado como 
ben patrimonial, situado na Alameda número 4 deste Mtmicipio, para destinalo á venda de periódicos, revistas 
ou golosinas. 

O contrato definido ten a cualificación de contrato privado, tal e como establece o artigo 4.1 .p) da Lei 
30/2007, de 30 de outubro, de Contratos do Sector Público (LCSP). 

CLÁUSULA SEGUNDA. Procedemento de Selección e Adxudicación 
A forma de adxudicación do contrato do arrendamento do quiosco será o procedemento aberto, no que 

toda persoa interesada poderá presentar unha proposición, quedando excluida toda negociación dos termos do 
contrato, de acordo co artigo 141 da LCSP. 

Para a valoración das proposicións e a determinación da oferta económicamente máis vantaxosa 
deberá de atenderse a varios criterios directamente vinculados ao obxecto do contrato, de conformidade co 
artigo 134.1 da LCSP e coa cláusula décima deste Prego. 

CLÁUSULA TERCEIRA. O Perfil de contratante 
Co fin de asegurar a transparencia e o acceso público á información relativa á súa actividade 

contractual, e sen prexuízo da utilización doutros medios de publicidade, este Concello conta co Perfil de 
contratante ao que terá acceso segundo as especificacións que se regulan na páxina web seguinte: 
www.redondela.es.



CLÁUSULA CUARTA. Tipo de Licitación 
Establécese un tipo mínimo de licitación de 2.220 euros anuais, impostos excluidos, que poderá ser 

mellorado ao alza polos seus licitadores. O licitador que resulte adxudicatario deberá domiciliar o pagamento 
da renda mensual nunha conta bancaria ao obxecto de que se efectuen polo Concello os cargos 
correspondentes. 

A renda actualizarase cada ano de vixencia do contrato, aplicando á anualidade anterior a variación 
porcentual experimentada polo Índice Xeral Nacional do Sistema de Índices de Prezos de Consumo nun 
período de doce meses inmediatamente anteriores á data de cada actualización con referencia á Comunidade 
autónoma galega. 

CLÁUSULA QUINTA. Órgano de Contratación 

Á vista do prazo do contrato, superior a catro anos, o órgano competente para efectuar a presente 
contratación e tramitar o expediente, de conformidade coa Disposición Adicional Segunda da LCSP, en 
relación co artigo 6l.l.q) da Lei 5/1997, de 22 de xullo, de Administración Local de Galicia, será o Pleno do 
Concello. 

CLÁUSULA SEXTA. Duración do Contrato 
A duración do contrato de arrendamento ñxase en cinco anos, de carácter prorrogable por outro 

periodo igual ata un máximo de l0 anos. 

CLÁUSULA SÉTIMA. Capacidade 
Poderán presentar proposicións, por si mesmas ou por medio de representantes, as persoas fisicas, 

españolas ou estranxeiras con permiso de residencia e traballo, que teñan plena capacidade para iso e que non 
se atopen incluídos nos supostos de prohibición recollidos no artigo 49 da LCSP. 

CLÁUSULA OITAVA. Criterios dc Adxudicación 
Para a valoración das proposicións e a determinación da oferta económicamente máis vantaxosa 

atenderase a varios criterios de adxudicación: 

Criterios para a adxudicación 

a) Importe anual ofrecido: ata 51 puntos (á oferta máis vantaxosa económicamente outorgaráselle a 
puntuación máxima, outorgándose puntos ao resto proporcionalmente). 

Fórmula a aplicar 
P= 51 X (O/M) 
Na que P : Puntuación oferta a considerar. 
O: Oferta a considerar 
M: Mellor oferta 

b).- Fillos a cargo do solicitante con minusvalía física ou psíquica: 5 puntos por cada fillo ata un 
máximo de 15. 

_ . 

c).- Por tempo permanencia en situación de paro forzoso nos últimos cinco anos, sempre que o 
solicitante sexa maior de 45 anos: l punto por cada 12 meses en paro , ata un máximo de 5 puntos. 

’ 

d).- Menores ingresos da unidade familiar, que deberá documentar mediante a presentación de copia 
autenticada da última declaración do I.R.P.F. e Patrimonio, de O a 15 puntos. Computarase proporcionalmente
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outorgando mayor puntuación aos que menos ingresos acrediten en proporción aos membros da unidade 
familiar, acorde coa declaración presentada. 

CLÁUSULA NOVENA. Presentación de Pro ¡ció 

As ofertas presentaranse no Concello de Redondela, en horario de atención ao público, dentro do 
prazo de 15 días hábiles contados a partir do día seguinte ao de publicación do anuncio de licitación no Boletin 
Oficial da Provincia de Pontevedra (BOP) no Diario Oficial de Galicia e no Perfil de Contratante. 

As proposicións poderán presentarse, por correo ou en calquera dos lugares establecidos no artigo 38.4 
da Lei 30/1992, de 26 de novembro, de Réxime Xurídico das Administracións Públicas e do Procedemento 
Administrativo Común. 

Cando as proposicións se envien por correo, o empresario deberá xustificar a data de imposición do 
envío na oficina de Correos e anunciar ao órgano de contratación a remisión da oferta mediante télex, fax ou 
telegrama no mesmo día, consignándose o número do expediente, título completo do obxecto do contrato e 
nome do licitador. 

A acreditación da recepción do referido télex, fax ou telegrama efectuarase mediante dilixencia 
estendida no mesmo polo Secretario municipal. Sen a concorrencia de ambos requisitos, non será admitida a 
proposición se é recibida polo órgano de contratación con posterioridade á data de terminación do prazo 
sinalado no anuncio de licitación. En todo caso, transcorridos dez días seguintes a esa data sen que se recibise a 
documentación, esta non será admitida 

Cada licitador non poderá presentar máis dunha proposición. A infracción destas normas dará lugar á 
non admisión de todas as propostas por el subscritas. 

A presentación dunha proposición supón a aceptación incondicionada polos licitadores das cláusulas do 
presente Prego. 

Os interesados poderán consultar e obter fotocopias do presente Prego, as¡ como solicitar cantas 
aclaracións consideren pertinentes desde a publicación da convocatoria da licitación ata o día en que 
finalice o prazo de presentación de proposicións, solicitándoo no Concello, en días e horas de oficina. 

As proposicións para tomar parte no arrendamento, presentaranse en tres sobres pechados, asinados 
polo licitador e con indicación do domicilio a efectos de notificacións, nos que se fará constar a denominación 
do sobre e a lenda «Pro osición ara o arrendamento do uiosco sito na Alameda n° 4. P q 

A denominación dos sobres é a seguinte: 
—— Sobre «A»: Documentación Administrativa. — Sobre «B»: Proposición Económica e outra Documentación 

Os documentos a incluir en cada sobre deberán ser orixinais ou copias autentiñcadas, conforme á 
Lexislación en vigor. 

Dentro de cada sobre incluirase os seguintes documentos así como unha relación numerada dos 
mesmos: 

SOBRE «A» 

DOCUMENTACIÓN ADMINISTRA UVA 

a) Fotocopia compulsada do DNI



b) Declaración responsable de non estar incurso en prohibición para contratar das recollidas no 
artigo 49 da Lei 30/2007, de 30 de outubro, de Contratos do Sector Público. 

Esta declaración incluirá a manifestación de atoparse ao corrente do cumprimento das obrigacións 
tributarias e coa Seguridade Social impostas polas disposicións vixentes, sen prexuízo de que a xustificación 
acreditativa de tal requisito deba presentarse, antes da adxudicación definitiva, polo empresario a cuxo favor se 
vaia efectuar esta. 

SOBRE «B» 

PROPOSICIÓN ECONÓMICA E 011m4 DOCUMENTACIÓN 

Presentarase conforme ao seguinte modelo: 

«D. , con domicilio a efecto de notificacións en , r/ 

, 
n.° 

, con DNI n.°, informado da convocatoria de oferta, para o arrendamento do 
quiosco sito na Alameda n° 4, fago constar que coñezo o Prego que sirve de base ao contrato e o acepto 
integramente, tomando parte da licitación e comprometéndome a levar a cabo o obxecto do contrato polo 
importe de euros anuais mais euros correspondentes ao Imposto sobre o 
Valor Engadido. 

Igualmente designa como correo electrónico para a recepción das notificacións dimanantes do 
expediente o seguinte @ 

En , a de de 20_. 

Sinatura do licitador, 

Asdo.: ». 

b) Documentos relativos aos criterios de valoración, distintos do prezo: 

l.- Acreditación fehaciente e autenticada de ter ñllos a cargo con minusvalía fisica ou psíquica. 

2.- Acreditación fehaciente do tempo de permanencia en situación de paro forzoso, sempre que o 
solicitante sexa maior de 45 anos. 

3.- Fotocopia autenticada da última declaración do I.R.P.F. e Patrimonio. 

CLÁUSULA DÉCIMA. Mesa de Contratación 
Conforrnan a Mesa de Contratación os seguintes membros: 
O Alcalde, ou concelleiro/a en quen delegue, que actuará como Presidente da Mesa. 
Vocais: 
A Secretaria do Concello. 
A Interventora do Concello. 
Un concelleiro de cada un dos grupos políticos presentes na corporación. 

- Secretario: Un funcionario designado polo Alcalde con categoria alomenos de Administrativo.
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CLÁU ULA NDÉ . rerr ativasdaAdministración 

O Pleno do Concello, como órgano de contratación, de conformidade co artigo 194 da Lei 30/2007, de 
30 de Outubro, de Contratos do Sector Público, ostenta as seguintes prerrogativas: 

a) Interpretación do contrato. 
b) Resolución das dúbidas que ofreza o seu cumprimento. 
c) Modificación do contrato por razóns de interese público. 
d) Acordar a resolución do contrato e determinar os efectos desta. 

CLÁUSULA DU DÉCIMA . A rtura de Pro sicións e Adxudicación 

A Mesa de Contratación constituirase o segundo día hábil (excluindo sábados) tras a finalización do 
prazo de presentación das proposicións, ás ll horas. Procederá á apertura dos Sobres «A» e cualificará a 
documentación administrativa contida nos mesmos. 

Se fose necesario, a Mesa concederá un prazo non superior a tres días para que o licitador corrixa os 
defectos ou ornisións corrixibles observados na documentación presentada. 

Posteriormente, procederá á apertura e exame dos sobres “B”. 

Se se detectasen erros ou omisións na documentación presentada no Sobre «B», a Mesa concederá 
para efectuala un prazo inferior a sete días, segundo o artigo 27 do Real Decreto 817/2009, de 8 de maio. 

Tras a lectura das proposicións, a Mesa poderá solicitar cantos informes técnicos considere precisos, 
para a valoración das mesmas de acordo aos criterios e ás ponderacións establecidas neste Prego. 

Á vista da valoración dos criterios de adxudicación a Mesa de Contratación clasificará, por orde 
decrecente as proposicións presentadas e admitidas. 

CLÁUSULA DÉCIMO TERCEIRA. Adxudicación 
O órgano de contratación requerirá ao licitador que presentara a oferta máis avantaxosa para que 

presente a documentación correspondente: A garantía á que se refire a seguinte cláusula e os certificados de 
atoparse ao corrente do pagamentos das obrigas tributarias e de seguridade social, así como de non ter débedas 
co Concello de Redondela. Caso de non presentarse esta documentación no prazo de lO días hábiles, 
entenderase que o proposto renuncia á adxudicación e requerirase ao seguinte para a presentación da 
documentación. 

A adxudicación do contrato que conterá tódolos extremos indicados no apartado 4 do artigo 135 da. 
LCSP, se efectuará no prazo de cinco días hábiles dende a recepción da documentación polo Concello e a sua 
formalización deberá facerse como máximo dentro dos 15 dias hábiles dende a notificación da adxudicación. 
Dita formalización publícaráse no BOP e no Perfil de contratante. 

A proposta de adxudicación non crea dereito algún a favor do licitador proposto fronte á 
Administración. 

A notificación farase por calesquera medios que permitan deixar constancia da sua recepción polo 
destinatario. En particular poderá efectuarse por correo electrónico á dirección que os licitadores ou candidatos 
designaran ao presenta-las suas proposicións, nos termos establecidos no artigo 28 da Lei 11/2007 de 22 de 
xuño, de acceso electrónico dos cidadáns aos Servizos Públicos. Non en tanto, o prazo para considerar



rexeitada a notificación, cos efectos previstos no artigo 59. 4 da Lei 30/ 1992 de 26 de novembro de Réxime 
Xurídico das Administracións Públicas e do Procedemento Administrativo Común (LRXAP), será de cinco 
días hábiles. 

CLÁUSULA DÉCIMO CUARTA. Garantía. 
Os que resulten adxudicatarios provisionais dos contratos deberán constituír unha garantía do 5% do 

importe de adxudicación, calculado para cinco anos, excluido o Imposto sobre o Valor Engadido. 

Esta garantia poderá prestarse nalgunha das seguintes formas: 

a) En efectivo ou en valores de Débeda Pública, con suxeición, en cada caso, ás condicións establecidas 
nas normas de desenvolvemento desta Lei. O efectivo e os certificados de inmobilización dos valores anotados 
depositaranse na Caixa Xeral de Depósitos ou nas súas sucursais encadradas nas Delegacións de Economia e 
Facenda, ou nas Caixas ou establecementos públicos equivalentes das Comunidades Autónomas ou Entidades 
locais contratantes ante as que deban producir efectos, na forma e coas condicións que as nonnas de 
desenvolvemento desta Lei establezan. 

b) Mediante aval, prestado na forma e condicións que establezan as nonnas de desenvolvemento desta 
Lei, por algún dos bancos, caixas de aforros, cooperativas de crédito, establecementos financeiros de crédito e 
sociedades de garantía recíproca autorizados para operar en España, que deberá depositarse nos 
establecementos sinalados na letra a) anterior. 

c) Mediante contrato de seguro de caución, celebrado na forma e condicións que as normas de 
desenvolvemento desta Lei establezan, cunha entidade aseguradora autorizada para operar no ramo. O 
certificado do seguro deberá entregarse nos establecementos sinalados na letra a anterior. 

A garantía non será devolta ou Cancelada ata que se producise o vencemento do prazo de garantía e 
cumprida satisfactoriamente o contrato. 

Esta garantia responderá aos conceptos incluídos no artigo 88 da LCSP. 

CLÁUSULA DÉCIMO QUINTA. Obrigacións do Arrendatario 
> O concesionario poderá vender únicamente periódicos, libros, revistas e golosinas, non poidendo 

destinar o quiosco a outras actividades distintas nin ainda no suposto de que éstas sexan compatibles 
con aquela. 

Garantir ós particulares o dereito a adquisicións mediante o abono dos contraprestacións que 
correspondan, respetando o principio de non descriminación. 

Conservar o espacio ocupado e as instalacións en bó estado de mantemento, seguridade, salubridade e 
omato público. 

O arrendamento non poderá transmitirse a terceiros. Admitirase únicamente a transmisión a título 
gratuito a membros da familia, esixíndose que medie unha relación de parentesco de, exclusivamente, 
primeiro grado, e sempre que o Concello comprobe que subsisten as circunstancias que motivaron a 
adxudicación. 

Explotar de maneira persoal a actividade a que se destine o quiosco, se ben será lícito que tal 

actividade poida ser exercida por familiares, no caso de enfermidade do adxudicatario. 

Sufraga-los gastos de auga e de luz e demais necesarios para o desenvolvemento da súa actividade.
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Cumpri-las obrigas de carácter administrativo en relación a apertura e peche do quiosco e as de 
carácter social e tributario que correspondan. 

Asumir o pago dos tributos que correspondan pola actividade que se desenvolve no quiosco. 

Suscribir namentras dure o arrendamento unha póliza contra incendios cunha entidade aseguradora 
que cubra o valor do quiosco. 

> O titular do arrendamento deberá estar o corrente no pago das suas obrigas fiscais co Concello. 
> O arrendatario deberá abonar o canon correspondente dentro dos primeiros 10 días do mes. 

CLÁUSULA QÉCIMO SEXTA. Obrigacións do Concello 
Serán obrigacións do arrendador: 

— O Concello deberá realizar, sen dereito a elevar por iso a renda, todas as reparacións que sexan 
necesarias para conservar o inmoble nas condicións de utilización para servir ao uso convido, salvo cando o 
deterioro de cuxa reparación se trate sexa imputable ao arrendatario a tenor do disposto nos artigos 1563 e 1564 
do Código Civil. 

- En canto a obras de conservación e mellora, estarase ao disposto na Lei 29/1994, de 24 de 
novembro, de Arrendamentos Urbanos. 

O contrato formalizarase en documento administrativo, no que se transcribirán os dereitos e deberes de 
ambas partes que foron enumerados neste Prego. Calquera das partes poderá solicitar elevar a Escritura pública 
o contrato sendo nese caso da súa conta os gastos que se orixínen. 

CLAUSULA DECIMO SETIMA. Resolución do Arrendamento 
O incumprimento por calquera das partes das obrigas resultantes do contrato dará dereito á parte que cumprira 
as súas a exisir o cumprimento da obriga ou a promover a resolución conforme ao disposto no artigo ll24 do 
Código Civil. 

Asemade, o Concello poderá resolver o contrato polas seguintes causas: 

a) A falta de pago da renda pactada ou , no seu caso, de calquera das cantidades cuxo pagamento asumira e 
corresponda ao arrendatario. 

b) O incumprimento das obrigas recollidas no presente prego. 

d) A realización de danos causados dolosamente no ben arrendado ou a realización no mesmo de obras non 
autorizadas expresamente polo Concello. 

e) A realización no quiosco de actividades non autorizadas expresamente polo Concello. 

CLAUSULA DECIMO OCTAVA. DATOS PERSOAIS 
Protección de datos persoais 

De acordo co disposto na Lei orgánica 15/1999, do 13 de decembro, de protección de datos de carácter persoal, 
infórmase de que os datos de carácter persoal que se faciliten na participación do presente procedemento de 
contratación serán incorporados nun ou varios ficheiros, cuxo responsable é o CONCELLO DE



REDONDELA, con domicilio en Redondela - Pontevedra, na rúa Alfonso XII núm. 2, onde se poderán 
exercitar en todo momento os dereítos de acceso, rectificación, cancelación e, se é o caso, o de oposición. 
Mediante a participación no presente procedemento, os titulares dos datos persoais facilitados consenten 
expresamente o seu tratamento coa finalidade de levar a cabo a tramitación deste procedemento de 
contratación. 

Así mesmo, os licitantes autorizan a comunicación dos seus datos persoais a entidades financeiras, Facenda 
Pública e diarios oficiais, asi como a outros terceiros cando veña previsto especificamente nunha norma con 
rango de lei, e a outras administracións públicas para o exercicio das súas respectivas competencias. No caso de 
que os participantes no presente procedemento facilítasen datos de carácter persoal de terceiros previamente á 
súa inclusión, deberán informa-los seus titulares dos puntos establecidos nos parágrafos anteriores, absténdose 
de incluilos no caso de non obteren o seu consentimento. 

CLÁUSULA DECIMO NOVENA. Réxime Xurídico do Contrato 
Este contrato ten carácter administrativo e a súa preparación, adxudicación, efectos e extinción rexerase 

polo establecido neste Prego, e para o non previsto nel, será de aplicación a Lei 30/2007, de 30 de outubro, de 
Contratos do Sector Público, o Real Decreto 817/2009, de 8 de maio, polo que se desenvolve parcialmente a 
Lei 30/2007, de 30 de outubro, de Contratos do Sector Público, e o Real Decreto 1098/2001, de 12 de outubro, 
polo que se aproba o Regulamento Xeral da Lei de Contratos das Administracións Públicas en todo o que non 
se opoña á Lei 30/2007 e estea vixente tras a entrada en vigor do RD 817/2009; supletoriamente aplicaranse as 
restantes normas de dereito administrativo e, no seu defecto, as normas de dereito privado. 

Ademais, o presente contrato está regulado pola Lei 5/1997, de 22 de xullo, de Administración Local 
de Galicia e polo Real Decreto 1372/1986, de 13 de xuño, polo que se aproba o Regulamento de Bens das 
Entidades Locais. 

En canto aos seus efectos e extinción rexerase polas Normas de Dereito privado. 

A orden xurisdicional contencioso-administrativa será a competente para o coñecemento das cuestións 
que se susciten en relación coa preparación e adxudicación deste contrato. 

A orde xurisdicional civil será a competente para resolver as controversias que xurdan entre as partes en 
relación cos efectos, cumprimento e extinción do contrato." 

Votación e dictame: 

A Comisión, en votación ordinaria e por unanimidade dos señores asistentes, coa abstención do 
Partido Popular, acordou dictaminar a proposta en sentido favorable. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as 
Sres./as concelleiros/as asistentes, sendo vinte votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 3 do B.N.G., e 2 do 
P.G.), aprobou, nos seus propios termos, o ditame da Comisión Infonnativa de Interior, nos antecedentes 
transcrito.- 

S.-MQDIFICACIÓN DA ORDENANZA FISCAL REGULADORA DE TAXA POR 
RECOLLIDA DO LIXO NO CONCELLO DE REDONDELA. 
ANTECEDENTES.- 

Ditame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio, de data 29 de novembro de 2010, que 
transcrito dí:



serie A N.° 2237270 

“Vista a proposta do Presidente da Comisión de Facenda e Patrimonio de data 22.11.10, que transcrita di: 

“En cumprimento do establecido na Lei 44/2006 de 29 de decembro, de mellora da protección dos 
consumidores e usuarios, este Concelleiro proponlle ao Concello Pleno a adopción do seguinte acordo: 

Primeiro.- Proceder a modificación da Ordenanza Fiscal Reguladora da Taxa por recollida de lixo no Concello 
de Redondela, no apartado das exencións, aumentando o valor catastral das vivendas de 36.000€ a 80.000€ co 
obxecto de que un maior número de cidadáns poidan beneficiarse de dita exención. O apartado das exencións 
quedará redactado como sigue: 

Estarán exentos do pagamento destas tarifas: 
a) O Concello e os seus Organismos Autónomos para a totalidade de edificios, vivendas, locais, 

establecementos e instalacións de propiedade municipal. 
b) Previa solicitude dos interesados, os abonados e abonadas para os que os ingresos non acaden, en 

cómputo anual, o importe do salario minimo interprofesional, e non sexan propietarios de bens 
inmobles, agás que se trate de vivenda propia, sempre que o valor catastral da mesma non supere os 
80.000€. 

Segundo.- Aprobar provisoriarnente a modificación provisional da Ordenanza fiscal reguladora da taxa por 
recollida de lixo". 

Votación e dictame: 

A comisión informativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e a abstención do Grupo 
Municipal do PP (4), e do PG (l) dictaminou favorablemente a proposta do Presidente antes transcrita. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as 
Sres./as concelleiros/as asistentes, sendo vinte votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 3 do B.N.G., e 2 do 
P.G.), aprobou, nos seus propios termos, o ditame da Comisión lnfonnativa de Facenda e Patrimonio, nos 
antecedentes transcrito.- 

6.-CONCESIÓN DEMANIAL DIRECTA A0 CLUBE DE REMO DE CHAPELA DE PARTE DAS 
INSTALACIONS DO CENTRQ DE DEPORTES ACUÁTICOS DE CHAPELA. 
ANTECEDENTES.- 

Ditame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio, de data 29 de novembro de 2010, que 
transcrito di : 

Vista a proposta do Presidente da Comisión de Facenda e Patrimonio de data l l .1 l.l0, que transcrita di: 

“Considerando que en data 03.09.2010 polo pleno do Concello adoptáronse os seguintes acordos: 

l. “Someter á consideración do CLUB DE REMO CHAPELA as condicións do outorgamento da concesión 
demanial directa dunha instalación de 928,62 m2 no CENTRO DE DEPORTES ACUÁTICOS DE CHAPELA 
que se recollen como Anexo á presente proposta. A tal efecto o citado Club deberá adoptar acordo en asamblea, 
aceptando ditas condicións, no prazo de 30 días, a partir da publicación no Boletin Oficial da Provincia do 
anuncio ao que se refire o seguinte apartado. 

2. Considerar que no presente caso danse circunstancias excepcionais para optar pola concesión demanial 
directa nos terminos previstos nos artígos 93 e 137.4 da LPAP en virtude dos infonnes incorporados ao 
expediente



3. Establecer que a efectiva ocupación do inmoble obxecto da concesión realizarase no intre en que a obra 
correspondente á primeira fase do CDA sea obxecto de recepción polo Concello de Redondela. 
4. Someter o expediente a información pública durante 30 dias para os efectos de presentación de alegacións 
mediante anuncios no BOP, Taboleiro de Anuncios e páxina web do Concello. 

5. Transcurrido o citado prazo e unha vez que se teña constancia da aceptación expresa das condicións pola 
asamblea do citado Club (para o que se achegará ao expediente a certificación do correspondente acordo), 
procederase polo pleno do Concello a adoptar acordo deñnitivo en relación á concesión". 

Considerando que, notificados ditos acordos ao CLUB DE REMO CHAPELA en data 24.09.2010, apórtase por 
éste ao expediente constancia da Asamblea extraordinaria celebrada o 14.09.2010 na que se someteu a votación 
a Concesión demanial directa nos termos indicados polo acordo do pleno do Concello sendo o resultado da 
mesma dunha maioria absoluta a favor, rexístrándose somentes un voto en contra e unha abstención. 

Considerando que, cumprímentada a información pública dos acordos mediante os anuncios correspondentes 
no Boletin Oficial da Provincia n° 185 de data 24.09.2010 e no taboleiro de anuncios da Casa do Concello, 
consta o expediente, mediante a correspondente certificación, a non presentación de alegacións en relación a 
ditos acordos. 
Resultando que cómpre a adopción do acordo definitivo en relación ao asunto. 

Teño a ben propor ao pleno do Concello, previo ditame da comisión informativa, a adopción do seguinte 
acordo: 

l. Outorgar a favor do CLUB DE REMO CHAPELA a concesión demanial directa dunha instalación de 
928,62 m2 no CENTRO DE DEPORTES ACUATICOS DE CHAPELA de acordo coas 
especificacións concretas, recollidas no acordo adoptado ao respecto polo pleno do Concello o 
03.09.2010. 

Establecer que a efectiva ocupación do inmoble obxecto da concesión realizarase no intre en que a 
obra correspondente á primeira fase do CDA sea obxecto de recepción polo Concello de Redondela". 
Votación e dictame: 

A comisión informativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), Grupo Municipal do PP (4), 
e do PG (l) dictaminou favorablemente a proposta do Presidente antes transcrita. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as 
Sres./as concelleiros/as asistentes, sendo vinte votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 3 do B.N.G., e 2 do 
P.G.), aprobou, nos seus propios termos, o ditame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio, nos 
antecedentes transcrito- 

7.- RESOLUCIÓN DE EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA 
DUN AMIN EN CHAPELA vEsrA PE no PANDEIRO . 

ANTECEDENTES.- 

Ditame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio, de data 29 de novembro de 2010, que 
transcrito di:



Folio 
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“Vista a proposta do Presidente da Comisión de Facenda e Patrimonio de data, 16.11.10, que transcrita di: 

“Visto o expediente tramitado a instancia de MERCEDES PORTELA TEODOSIO. 
Visto o informe de Secretaría que, transcrito, dí: 

“Emítese o presente en cumprimento do preceptuado no artigo 52 do Real Decreto 1372/1986 de 13 de 
xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°161 de 7 de 
xullo toda vez que dende o 27.07.2010 e a instancia de MERCEDES PORTELA TEODOSIO desenvolvese a 
instrucción dun expediente administrativo co obxecto de determinar a natureza xurídica de todo o parte do 
camiño coñecido como Travesía Subida ó Pe do Pandeiro 2, incluído como público no Inventario Municipal de 
Bens (IMB) co número de orde 1259 e número de grupo 839. 

Antecedentes 

l) Por MERCEDES PORTELA TEODOSIO interésase o 27.07.2010 que se proceda a retirar do IMB 
parte do camiño en cuestión por entender que está indebidamente incluído no mesmo como público. 

2) Pola arquitecta técnica municipal ernitiuse informe o 19.08.20] O 

3) Achégase relación de veciños colindantes co camiño en cuestión o 16.09.2010. 

4) Non se abriu periodo de proba ainda que sí se incorporaron ao expediente os documentos aportados 
pola interesada e propietarios colindantes. 

Lexislación aplicable 

o Os artigos 339 e 344 do Código Civil. 

Os artigos 4 e 68 da Lei 7/85 de 2 de abril Reguladora das Bases do Réxime Local publicada no BOE 
do 3 de abril e modificada pola lei 11/ 1999 de 21 de abril e pola lei 57/2003 de 16 de decembro de 
Medidas para a Modernización do Goberno Local. (LBRL) 

Os artigos 220.1 e 221 do Real Decreto 2568/1986 de 28 de novembro polo que se aprobou o 
Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF), 
publicado no BOE do 22 de decembro. ' 

O artigo 74 do Real Decreto Lexíslativo 781/1986 de 18 de abril, polo que se aprobou o Texto 
Refundido das Disposicións Legais Vixentes en materia de Réxime Local (TRRL), publicado no BOE 
do 22 e 23 de abril. 

O artigo 264 da Lei 5/97 de xullo da Administración Local de Galicia (LALGA), publicada no DOG 
do 5 de agosto. 

O Real Decreto Real Decreto 1372/1986 de 13 de xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens 
das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l6l de 7 de xullo. 

A Lei 33/2003 de 3 de novembro do Patrimonio das Administracións Públicas, (LPAP) publicada no 
BOE do 4 de novembro. 

Conclusións 

l. O informe técnico municipal sinala que o camiño en cuestión conta con dous tramos: AB e BC. 
Na sua visita de inspección puido comprobar que partindo do punto A e percorrendo o tramo AB



do camiño distínguese un primeiro treito, duns 45 m de lonxitude e uns 3,50 m. de largura media, 
asfaltado, con saneamento municipal e alumeado público. Un segundo treito, duns 70 m. dunha 
largura de 1,00 m. contando con asfaltado en mal estado, parcialmente cuberto de terra, e 
saneamento, delimitado por peches de fincas ata chegar á vivenda sita no n° 9 onde o camiño 
remata nun cancelo. 

De acordo coas manifestacións da interesada o camiño remata alí, sendo o restante tramo parte da 
sua parcela, que chega ao cruce coa Traida de Augas de Vigo. 

Por outra banda e segundo o mesmo informe técnico o tramo AB do camiño ven recollido 
parcialmente tanto na cartografía catastral como no plano parcelaria PI das Normas 
Subsidiarias de planeamento urbanístico de Redondela. 

Dos documentos de propiedade aportados pola interesada despréndese que realizou a agrupación 
de dúas fincas colindantes co suposto camiño que, de conformidade con ditos documentos, non 
existía como tal. 

Da consulta dos documentos aportados polos colindantes e da sua propia testemuña resulta o 
seguinte: 

' En tódolos casos confirmar¡ que o camiño público nunca chegou ata a traída de augas. 

' Nalgún caso especifican a existencia dun camiño denominado do Gavián que tería a 
condición de camiño privado ou sendeiro de pés. 

De todo o que antecede, a asinante considera que existe unha concordancia entre o interesado por 
MERCEDES PORTELA TEODOSIO, a realidade física, os documentos aportados ao expediente 
e a propia cartografía catastral e urbanística polo que procedería dar de baixa do IMB a parte do 
camiño que carece da pretendida natureza demanial que xustificaría a sua permanencia no citado 
inventario. 

Xa que logo e á vista do que antecede teño a ben sinalar que aos efectos da resolución do 
expediente debe actuarse de conformidade co artigo 52 do RB polo que, previamente á mesma, debe 
porse de manifesto por término de dez días ás personas a quen afecte e compareceran no mesmo para 
que poidan alegar o que crean convinte ao seu dereito. A partir de ahi e previa incorporación ao 
expediente dos informes que se estimen necesarios para mellor proceder e, no seu caso, o dictame da 
comisión informativa correspondente, adoptarase o acordo pertinente polo pleno do Concello, 
notificándose a tódolos interesados aos efectos oportunos". 

Teño a ben propor ao pleno do Concello que, previo ditame da comisión informativa e consonte co 
informado, se proceda a dar de baixa do IMB o tramo do camiño que non pode considerarse público". 

Votación e dictame: 

A comisión infonnativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e a abstención do Grupo 
Municipal do PP (4), e do PG (l) dictaminou favorablemente a proposta do Presidente antes transcrita. 

VQAQIÓN E Açogm.- 
Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as 

Sres./as concelleiros/as asistentes, sendo vinte votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 3 do B.N.G., e 2 do 
P.G.), aprobou, nos seus propios termos, o ditame da Comisión informativa de Facenda e Patrimonio, nos 
antecedentes transcrito.-
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8.-RECTIFICACIN E RR NO INVENTARI MUNICIP D BENS IBM POR 
ATOPARSE INDEBIDAMENTE INVENTARIAD N TRAMO DA ESTRADA AUTON Ml A P 
2.6i 

ANTECEDENTES.- 

Ditame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio, de data 29 de novembro de 2010, que 
transcrito dí: 

Vista a proposta do Presidente da Comisión de Facenda e Patrimonio de data, 15.1 l .10 que transcrita di: 

“Visto o informe emitido polo arquitecto técnico municipal no que se fai constar que se atoparia indebidamente 
inventariada a zona de rodadura da estrada autonómica PO 363 que figura no IMB co nome rúa de acceso á 
Xeral Rubin, xa que o punto kilométrico “O” da citada estrada, coincide co punto C do IMB, teño a ben propor 
ao pleno do Concello, previo ditame da comisión informativa, a adopción do seguinte acordo: 

Proceder a dar de baixa do IMB a zona de rodadura indicada, nos tramos A, B e C, consonte co indicado no 
informe técnico". 

Votación e dictame: 

A comisión informativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sras/as Concelleiros/as 
dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e do PG (l) e a abstención do Grupo 
Municipal do PP (4), dictaminou favorablemente a proposta do Presidente antes transcrita. 

INTERVENCIÓNS.- 

O concelleiro señor Pazos Couñago sinala que o informe técnico lle parece moi escueto, incluso incongruente 
co acordo que se propón adoptar, e pide que o asunto quede sobre a mesa e se consulte á Xunta de Galicia 
sobre a titularidade do vial. 

O concelleiro señor González Iglesias indica que ese tramo foi unha reposición realizada polo Ministerio de 
Fomento que logo transferiu á Xunta. Pensa que non debe estar inventariado e que se a Xunta ten algo que 
dicir, pode facelo. 

Sometida a votación a retirada do asunto , a mesma é rexeitada por 12 votos en contra e 8 a favor. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por 12 votos a favor (7 do PSdeG- 
PSOE, 3 do B.N.G., e 2 do P.G.) e 8 abstencións (do PP), aprobou, nos seus propios termos, o ditame da 
Comisión Infonnativa de Facenda e Patrimonio, nos antecedentes transcrito.- 

9.-SOLICITUDE DE MARGARITA SANTAMARIA MOQQUERA PARA BAIXA DUN 
CAMINQ NO INVENTARIO MUNICIPAL DE BENS (IMB). 
ANTECEDENTES.- 

Ditame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio, de data 29 de novembro de 2010, que 
transcrito dí:



“Considerando que se está a tramitar, paralelamente, nos servizos de patrimonio e urbanismo a instancia de 
MARGARITA SANTAMARÍA MOSQUERA, o expediente relativo a un camiño denominado “Escredo” en 
Nogueira, Viso, que figura como público no Inventario Mimicipal de Bens (IMB), con respecto ao cal a 
interesada solicitou a sua baixa. 

lncorporados ao mesmo os documentos que se estimaron necesarios. 

Visto o informe emitido pola secretaria do Concello que, transcrito, dí: 

“Emítese o presente a requerimento do Alcalde en relación aos expedientes que se están a tramitar, 
paralelamente, nos servizos de patrimonio e urbanismo a instancia de MARGARITA SANTAMARIA 
MOSQUERA en relación cun camiño denominado “Escredo” en Nogueira, Viso, que figura como público no 
Inventario Municipal de Bens (IMB), solicitando a interesada a sua baixa no mesmo. 

LEXISLACIÓN APLICABLE 
o Os artigos 339 e 344 do Código Civil. 

o Os artigos 4 e 68 da Lei 7/85 de 2 de abril Reguladora das Bases do Réxime Local (LRBRL) . 

o Os artigos 220.1 e 221 do Real Decreto 2568/1986 de 28 de novembro polo que se aprobou o 
Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF). 

o O artigo 74 do Real Decreto Lexislativo 781/ 1986 de 18 de abril, polo que se aprobou o Texto 
Refundido das Disposicións Legais Vixentes en materia de Réxime Local (TRRL). 

o O artigo 264 da Lei 5/97 de xullo da Administración Local de Galicia (LALGA). 
o 0 Real Decreto Real Decreto 1372/1986 de 13 de xuño polo que se aprobou o Regulamento de 
Bens das Entidades Locais (RB). 

o A Lei 33/2003 de 3 de novembro do Patrimonio das Administracións Públicas (LPAP). 
INFORME 

l. No informe do arquitecto técnico municipal do 12.01.2009 se da conta dunha documentación apertada 
pola interesada coa que acredita o cambio efectuado no catastro polo que as parcelas número 102 e 
125 do Polígono 7 conforman unha única parcela co número 148. 

A interesada aportou tamén unha sentenza do Xulgado de Redondela n°l do 24.10.2008 en relación a 
unha acción negatoria de servidume por ela exercitada contra os propietarios colindantes na que se fai 
constar que a propiedade da finca da parte actora queda perfectamente acreditada a través da proba 
documental presentada coa demanda, consistente en escrituras de compravenda, así como 
certificación rexistra¡ e demáis documentos relacionados. A partir de ahí a Xuiz estima a demanda 
por considerar que non existe xustificación para o recoñecemento da servidume de paso polo camiño 
nin prescrición inmemorial ao efecto, xa que o considera propiedade da actora a tódolos efectos. Non 
consta a firmeza de dita sentencia . 

Toda vez que se solicitou á interesada que acreditara esta última circunstancia, pola mesma preséntase 
escrito o 20.07.2010 facendo constar que o pleito indicado referíase en exclusiva a unha acción 
negatoria de servidume promovida por ela mesma Acompaña tamén certificación do Rexistro da 
Propiedade que acredita a inscrición da sua finca e os seus lindeiros indicados: None, Avelino 
Cabaleiro Villanueva y Elvira Ferreira Soto ; Sur, camiño público Castriño y Fernando Otero Lino; 
Este, camiño público Castriño e Oeste, Fernando Otero Lino.
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Á vista da citada documentación se solicitou á interesada os documentos de propiedade anteriores á 
resolución da Xerencia do Catastro do 05.02.2007 relativa ás fincas 7/ 102 e 7/ l 25 ás que se refire dita 
resolución, pola cal se deron de baixa dítas fincas para conformar unha única finca, situación que en 
principio resultaría incompatible coa existencia dim camiño público que atravesan as mesmas. 

Cumprimentado tal tramite, aporta copia da escritura de compravenda do 13.05.2002 (n° 452 da 
Notaria María Isabel Louro García) e anterior (n°l320 do 09.10.2001) relativa á aceptación e 
adxudicación de herencia dos anteriores propietarios. Nembargantes, á vista da contradicción entre 
os lindeiros da escritura e os do Rexistro da Propiedade, se solicitou novamente da interesada a 
escritura pública de rectificación ou subsanación da anterior co n° de protocolo 352 da mesma Notaria, 
e correspondente ao 05.04.2006. En dita escritura advírtese que a finca anterior atopábase constituída 
en realidade por aquelas dúas fincas catastrais e, con posterioridade, ainda que antes da resolución do 
Catastro, se rectificaron os lindeiros sen motivación aparente, alegando un “error”. Do mesmo xeito, 
nas certificacións catastrais descriptivas e gráficas incorporadas á dita escritura ,sí aparece claramente 
grafiado o camiño en cuestión. 

Por outra banda, obra no expediente, apertada por un veciño da zona, copia da sentencia da Audiencia 
Provincial de Pontevedra do 13.02.2008 que confirma en apelación outra do Xulgado de l' instancia 
n” 2 de Redondela do 03.07.2003. Na mesma se establecía o dereito dos demandantes, tamén veciños 
da zona a recobrar Ia posesión sobre el camino Iitigioso que discurre entre las fincas con referencia 
catastral 125 y 102 propiedad de Ia demandada... y condeno a la misma a reponer las cosas a su ser 
y estado anterior al acto de despojo materializado por la realización de un muro de bloques y a 
retirar dicho muro y demás obstáculos que impidan el ejercicio del paso por dicho camino. Ao 
parecer, dito camiño comunicaba a chamada “pista do Escredo" co monte comunal. 

Igualmente aportouse unha escritura, relativa á finca catastral 98, e correspondente ao 05.03.2007 (n° 
1395 do notario Eduardo Méndez Apenela) na que pola linde este da citada finca figura “camino”. 

Toda esta documentación aporta como mínimo certos elementos de dúbida sobre a cuestión que se 
está a dirimir, en relación á existencia ou non dun camiño público, que non unha servidume, entre 
ámbalas dúas fincas, con independencia de que a partir daquel ano constituan unha unidade catastral, 
xa que non era así con anterioridade. Por outra banda, a constancia no rexistro da propiedade non 
afectaría ao camiño en cuestión, posto que a imprescriptibilidaddart. 132 da Constitución española e 
80 da LRBRL) é un elemento sustancia] dos bens dernaniais. 

En canto ao feito de que fora inventariado no ano 2007, a xurisprudencia tamén é clara na materia, ao 
precisar que os camiños veciñais teñen a condición de públicos (STS de 07.05. 1987) sendo, a estes 
efectos, indiferente que non figuren no IMB, se o carácter de uso público do camiño acredítase 
suficientemente (STS 29.09.1989). Desta titularidade dominical municipal deriva a súa 
inalienabilidad, imprescriptibilidad, inernbargabilidad e a posibilidade de utilizar as potestades de 
defensa e recuperación. 

. Por outra banda, ningún dos procedementos xudiciais entablados cínguiuse a dirimir a realidade do 
carácter público do camiño en cuestión. 

. En todo caso é preciso ter en conta que tal e como reiteradamente ten declarado a xurisprudencia 
(Sentencias do TS, entre otras, de 23.01.1990, 15.10.1997 y 01.04.1998, 05.12.2000, 25.0l.199 e 
24.03.1999 entre outras) a inclusión dun ben no IMB ten carácter meramente declarativo respecto da 
posesión dado que non define nin o “ius possesssionis" nin o “ius possidendi" é dicir, o dereito a 
poseer ou o dereito de propiedade que somentes os tribunais poden recoñecer ou declarar unha vez 
exercitadas as accións civís correspondentes dado que o inventario é un mero rexistro administrativo 
que por si só nin proba nin crea nin constitue dereito algún a favor da corporación, senda máis ben 
un libro que sirve, respecto dos seus bens, de recordatorio constante para que corporación exercite 
oportunamente as facultades que lle corresponden (Sentencia do TS do 9 de xuño de 1978).



12. A sentenza do TSX de Galicia do 21.03.2010 tamén sinala que sobre as cuestións do dominio 
somentes pode decidir a xurisdicción civil. De todo isto dedúcese que non é o ámbito administrativo 
local o axeitado para dirimir este problema non poidéndose dar de baixa o citado camiño do IMB pois 
hai que ter en conta que iso suporía a inmediata indisponibilidade do mesmo por parte dos veciños que 
o veñen usando co cal conculcariase tamén en certo modo o sentido do fallo da sentenza firme do 
13.02.2008, enriba citada. Xa que logo, a discusión sobre o asunto deberá sustanciarse na vía civil 
oportuna. 

CONCLUSIÓN 
En razón de todo o que antecede e non existindo a certeza xurídica da propiedade do citado camiño, por un 
motivo de prudencia elemental e ata que, no seu caso, exista unha resolución da xurisdicción civil ao respecto a 
asinante considera que non procede dalo de baixa do IMB". 

Considerando que, formalizado o trámite de audiencia, apórtase o seguinte: 

- Por FERNANDO REBANAL FERNÁNDEZ preséntase escrito de alegacións denunciando a 
apropiación indebida, por parte de MARGARITA SANTAMARÍA MOSQUERA, do camiño que 
viñan utilizando para acceder ás súas fincas e a realización de obras pola mesma sen licenza municipal 
. Presenta tamén varios planos e copia dumha escritura pública xa aportada con anterioridade. 

Pola solicitante preséntase tamén escrito de alegacións insistindo na sua titularidade sobre o camiño en 
cuestión considerándoa incontrovertida. A tal efecto aporta un informe do 17.09.2004 do arquitecto 
técico municipal no que se facía constar que o camiño en cuestión non se atopaba incluído no IMB 
ainda que ao realizar a visita de inspección comprobou a existencia do camiño e o seu uso público. En 
parecidos termos se expresa o informe doutra técnica municipal do 08.05.2007 aportado pola 
solicitante e xa obrante no expediente. Con posterioridade o 28.10.2010, a solicitante aporta unha 
copia da sentencia da Audiencia Provincial de Pontevedra do l8.l0.20l0 confirmando a especificada 
no apartado 2 do Informe de Secretaría. 

Resultando que consonte co informado no expediente a cuestión sobre a titularidade do camiño deberá en 
todo caso sustanciarse na via civil, posto que en ningún momento se prantexou a nivel xurisdiccional a 
cuestión de dita titularidade. 

Teño a ben propor o pleno do Concello, previo dictame da comisión informativa, resolver o expediente 
tramitado non accedendo a dar de baixa no IMB o camiño en cuestión polos motivos expostos no informe 
de secretaria, transcrito. 

Votación e dictame: 

A comisión informativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e a abstención do Grupo 
Municipal do PP (4), e do PG (l) dictaminou favorablemente a proposta do Presidente antes transcrita. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as 
Sres./as concelleiros/as asistentes, sendo vinte votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 3 do B.N.G., e 2 do 
P.G.), aprobou, nos seus propios termos, o ditame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio, nos 
antecedentes transcrito.-
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10.- ACTIV I ADE DE CONTROL D0 PLENO: 

l0.l.- DAR CONTA DE RESOLUCIÓNS DA ALCALDÍA E CONCELLEIROS 
DEL 
O Concello Pleno queda informado do contido das Resolucións da Alcaldia e dos Concelleiros Delegados 
dende o día 15 de Outubro ao día 19 de novembro de 20l0.- 

10.2.- MOCI NS. 

1o.2.1.- MOCI N GR P MUNICIPAL B.N. . SOBRE INVESTIMENTOS No 
ENSINO PÚBLICO 
ANTECEDENTES.- 

Moción presentada polo Grupo Municipal do B.N.G., no Rexistro Xeral do Concello, con data 09 de novembro 
de 2010, que transcrita dí: 

“Para garantir a calidade educativa do ensino público de Galiza é necesario que o investimento público garanta 
o acceso á mesma en igualdade de condicións para todos os nenos e nenas. Esta premisa e' ainda máis 
importante en época de crise xa que podemos ver acentuadas as diferencias entre as familias para poder manter 
un acceso igualitario á educación. Non obstante, para o vindeiro ano 2011 os orzamentos de Educación da 
Xunta de Galiza sofren unha baixada importante de case un 7% que afasta cada vez máis a Galiza de conseguir 
o obxectivo de aproximarse ao 6% do PIB. 
O preocupante desta caída é que afecta de forma moi directa á partida de investimento, xa que existe unha 
redución drástica que pode chegar a poñer en perigo a conservación e mellora dos centros de ensino públicos. 
Asemade a redución é moi significativa en partidas que teñen como destinatario directo o alunmado. De feito 
as bolsas para aprendizaxe de idiomas sofren un recorte de máis do 35%, as bolsas para realizar prácticas en 
empresas de formación profesional máis dun 52% e as bolsas para o alumnado universitario preto do 50%. 
Destacando tamén o elevado recorte que sofren as axudas as ANPAS para a xestión de comedores escolares que 
chega a un 35%. Esta redución pode implicar que en moitos centros o servizo de comedor chegue a estar en 
perigo. Non obstante, e como mostra da liña política que segue o PP na Xunta de Galiza, a mesma Consellaría 
reserva 2 millóns de euros para cambiar os libros de texto de galego a castelán para o próximo curso. 
Por todo isto, o Grupo Municipal do BNG proponlle ao Pleno da Corporación municipal a adopción do 
seguinte 

ACORDO 
Instar ao Presidente da Xunta de Galiza para que a Consellaría de Educación: 

l) Manteña as partidas de bolsas para o alumnado, destinadas a estudar idiomas, bolsas para as prácticas 
de FP e para os estudos universitarios, cun importe como mínimo ao recollido nos orzamentos deste 
ano 2010. 

2) Manteña a partida adicada a axudas as ANPAS para a xestión dos comedores escolares cunha 
dotación que como mínimo se equipare á dos orzamentos da Xunta de 2010. 

3) Incorpore aos orzamentos de 201 l os recursos suficientes para que as reparacións e mantemento dos 
centros públicos de ensino estea garantida". 

INTERVENCIÓNS 

O concelleiro señor García Luengo dí que o seu grupo vaise a abster en congruencia coa sua postura habitual, 
por entender que se trata dun asunto de competencia exclusivamente autonómica.



O concelleiro señor Pazos Couñago dr' que o BNG quere que a Xunta faga agora o que eles non fixeron cando 
eles a gobemaban. Sinala que neste intre as circunstancias son moitísimo peores que entón e non entende por 
qué o bloque considera que é o momento de pedir, como se se tratam dunha carta aos reis magos. Considera 
que a postura do BNG non é a mesma cando se trata de recabar apoios para que a Xunta non sexa víctima 
dunha sangría económica dende Madrid. Lle pregunta ao voceiro do BNG de onde pensa que pode sair o 
diñeiro. 

O concelleiro señor Pazos Docampo indica que o diñeiro pódese quitar de moitos capítulos, como do cambio 
dos libros de texto en galego por outros en castelán, apoios ao ensino Concertado, á fundación Camilo José Cela 
ou moitas iniciativas que a Xunta está a levar a cabo en contra das señas de identidade do pobo galego. Tamén 
dos gastos da visita do Papa, etc. Di tamén que non entende o que sinala o Partido Galeguista posto que senón 
apoian unha iniciativa que tamén vai a favor do ensino público en Redondela, non sabe por qué están aquí. 

O concelleiro señor García Luengo dí que o Concello ten moitos problemas que son os que hai que tratar no 
pleno e non enredarse con cousas que hai que arranxar no foro de Santiago ou no de Madrid, e nas que o 
Concello ten pouco que facer. 

O concelleiro señor Pazos Couñago indica que o goberno municipal tamén tiña que amosar unha preocupación 
especial polos nenos de Redondela, xa que co bipartito houbo un importante recorte no profesorado e o 
goberno do Concello tamén optou por subir as taxas do conservatorio. Pregúntase se estamos ante unha 
proposta sobre o financiamento ou ante unha cuestión que en realidade afecta ao modelo educativo, xa que, 
nese caso, non ten solución, porque o BNG opta por un modelo baseado na imposición e o PP por un modelo 
máis aberto onde quepan todos. Lle parece que a proposta do bloque pretende cambiar o gasto de sitio para 
apostar por outro modelo e eles non poden estar de acordo porque están a favor do actual modelo que está a 
desenvolver a Xunta. 

O concelleiro señor González Iglesias dí que o modelo que ten a Xunta agora é moi sinxelo: aforrar elec e que 
paguen os concellos. Pon como exemplo o caso do conservatorio que non ten apoio da Xunta a pesar de ser da 
sua competencia e por iso houbo que subir as taxas. Sinala que asemade ao conservatorio veñen alurrmos 
doutros concellos e que hai un tempo sacaron unhas bolsas poñendo uns ingresos mínimos bastante altos e non 
foron quen de dar ningunha xa que a maioría dos pais superaban eses ingresos. 

O concelleiro señor Pazos Docampo dí que non lle parece de recibo que o PP fale de que o seu era un modelo 
de imposición xa que o deles é un modelo de privatización e desartellarnento do servizo público namentras que 
o BNG aposta por uns servizos públicos fortes. 
VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as 
concelleiros/as, sendo 8 votos en contra (do PP), dúas abstencións (2 do P.G.), e 10 votos a favor (7 do PSdeG- 
PSOE e 3 do B.N.G.), aprobou a Moción do Grupo Municipal do B.N.G., nos antecedentes transcrita.- 

l0.2.2.-MOCIÓN D0 GRUPO MUNICIPAL DO PP. SOBRE INCIDENCIAS ESTRADA A 59 
ANTECEDENTES.- 

Moción presentada polo Grupo Municipal do PP, no Rexistro Xeral do Concello, con data 25 de novembro de 
2010, que transcrita dí: 

“D. José Alberto Pazos Couñago, en calidad de concejal del Grupo Municipal Popular, al amparo de lo 
establecido en el artículo 97 del Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las 
Entidades Locales, formula, para su discusión, y en su caso aprobación en el próximo Pleno Ordinario a 
celebrar, la siguiente
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UNICO.- En los últimos días, hemos tenido conocimiento de la posibilidad de existencia de un estudio, 
valorando la recuperación del trazado de la conocida como variante n° 6, contemplando su modificación a fin 
de convertirla en la salida norte de la A-59 a su paso por nuestro municipio. 

En el caso de que tal posibilidad deviniese en realidad, supondría, a nuestro entender, en una nueva 
carga para nuestro municipio, el cual viene soportando un exceso de gravámenes territoriales, perjudicando los 
intereses de los ciudadanos redondelanos. 

Por todo lo anteriormente expuesto, 

PROPONGO 
Que por el Pleno del Concello de Redondela se tome el acuerdo de solicitar al Ministerio de Fomento, de 

forma inmediata, la información relativa a la existencia del antedicho estudio, instando el envio de copia del 
expediente, caso de existencia del mismo, para su conocimiento y toma en consideración por este Concello”. 

INTERVENCIÓNS 

O concelleiro señor Pazos Docampo di que non lle parece serio basearse en rumores porque a día de hoxe non 
hai nada do que di o PP na sua moción e todo o mundo está ao tanto do tema. Indica que se o PP conta con 
outros documentos debe achegalos porque senón non sabe sobre qué vaise pronunciar o pleno. 

O concelleiro señor González Iglesias di que o Concello solicitou o enlace norte e iso é o que hai. Lle parece 
que o PP quere reeditar o debate sobre as variantes porque foille moi ben hai catro anos pero non hai lugar a 
debate algún. 

O concelleiro señor Pazos Couñago di que non entende cómo o señor Pazos pode considerar que o que non está 
no Concello non existe e que o tema prantexouse porque os veciños falaron cos técnicos de Fomento e estes 
sinalaron que se contemplaba a posibilidade desa variante. Di que por iso queren saber se se está a facer algo ao 
respecto xa que lles parece un tema bastante serio para tomarse a molestia. 

0 Alcalde dí que él está informado e que de momento pode dicir que non hai nada. 
O concelleiro señor Bastos Fernández di que Redondela necesita unha saída, agás a ampliación da AP9_ que non 
a quere nadie, e debe ser por onde menos dano faga. Anuncia a sua abstención. 

O concelleiro señor Pazos Docampo dí que non existe oficialmente nada e que o PP intenta crear alarma entre 
os veciños pero non ha lugar porque o BNG coñece o tema e o enlace xa está aprobado e vaise facer. 
Considera que en canto estea o proxecto mandaráno ao Concello, como sempre fan. 

O concelleiro señor González Iglesias dí que as variantes están aparcadas e somentes haberá perigo de que se 
fagan se non se fai a A59. 

O concelleiro señor Pazos Couñago insiste en que somentes queren que se recabe información porque os 
veciños están alannados. Lembra que non se cumpriu o punto ll do pacto de goberno de Redondela entre o 
PSOE e o BNG porque colleron a alternativa máis longa cando no pacto dicían que optarían pola máis curta. 
O Alcalde dí que iso está morto porque a A59 vaise facer do xeito que se aceptou en contra do criterio do PP, 
da Xunta e da Deputación porque lles pareceu o máis sensato.



VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as 
concelleiros/as, sendo lO votos en contra (7 do PSdeG-PSOE e 3 do B.N.G.) 8 a favor (do PP) e dúas 
abstencións (2 do P.G.), receitou a Moción do Grupo Municipal do PP nos antecedentes transcrita.- 

l0.2.3.-MOClÓN D0 GRUPO MUNICIPAL D0 PP., SOBRE O CONFLITO DO SAHARA 
Moción presentada polo Grupo Municipal do PP, no Rexistro Xeral do Concello, con data 25 de novembro de 
20l0, que transcrita dí: 

"O Grupo Municipal Popular, ao amparo no disposto nos artigos 91.4 e 97 do Regulamento de Organización, 
Funcionamento e Réxime Xurídico das Entidades Locais presenta ante o Pleno da Corporación Municipal esta 
MOCIÓN, con base nos motivos e consideracións desenvolvidos na seguinte: 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 
O pasado día 15 de novembro, deputados socialistas no Congreso, liderados pola coordinadora do Intergrupo 
para o Sahara, repaniron na Cámara Baixa, unha declaración, que supostamente asinaban 6 grupos políticos: 
PSOE, PP, CIU, PNV, IU e Grupo Mixto, na que se condenaba enérxicamente, e por vez primeira a extremada 
violencia exercida contra o pobo saharaui tanto no Campamento Dingnidad coma en El Aaiún. 

Paralelamente, a Ministra de Asuntos Exteriores, facia unhas declaracións na que afirmaba que España estivera 
sempre a favor da autodeterminación do Sahara, pero resistíase a condenar a violencia exercida por Marruecos, 
alegando que ninguén o fixera. 

Aínda que no comunicado do Intergrupo para o Sahara constaban as siglas de 6 grupos políticos, a realidade foi 
que se suscribíu somente polo PSOE, e o PP, e o que é máis, evidenciando unha auténtica descoordinación 
entre o grupo parlamentario do PSOE e o Gobemo, dito comunicado foi desautorizado horas máis tarde pola 
dirección do grupo parlamentario socialista. 

Na dirección do PSOE, seguíanse instruccións para gardar silencio, e o seu Secretario Xeral, a última hora do 
día, anunciaba que a Secretaria de Politica Internacional, estaba a manter unha reunión en París co Frente 
Polisario, e tras ela se impulsaría unha posición conxunta sobre o Conflito do Sahara de todos os partidos 
socialistas do Magreb. 

Neste desorde de cousas, o PP, considera que o Gobemo socialista debe condenar a vulneración dos dereitos 
humanos no Sahara, porque non hai ningún interés superior ao do respeto pola vida humana. 

Cando gobernou o PP conseguiuse que a ONU ditara por unanimidade, unha resolución que recoñecía coma 
oficial a posición de España sobre o Sahara e instauraouse a neutralidade activa, consistente en incentivar 
permanentemente a ambas partes a avanzar na resolución do conflito, pero o goberno socialista de agora, 
mudou de xeito irresponsable a postura tradicional de España, ignorando a Resolución 1495 da ONU. 

Co silencio de Zapatero, traicionase ao pobo saharaui por negarlle a opinión para resolver a súa situación, 
traicionase á defensa universal dos dereitos humanos que debe facer España e traicionase a unha posible 
solución política e pacifica liderada polo ONU. 

Por todo elo, o grupo municipal do Partido Popular no Concello de Redondela eleva ao pleno a adopción dos 
seguintes
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ACORDOS 
1° . Condenar e lamentar as m . . -cidas no Campamento cercano a El Aaiún. 

2°. Manifestar a necesidade de que o goberno central, a UE e a ONU, se involucren activamente na resolución 
pacífica deste conflito. 

3°. Manifestar o respaldo ao dereito do pobo saharaui á autodeterminación que lle conceden reiteradas 
resolucións da Asamblea Xeral e do Consello de Seguridade de Nacións Unidas, que se exercerá por medio dun 
referendum libre, xusto, imparcial e baixo a tutela e dirección de Nacións Unidas. 

4°. Darlle traslado do presente acordo ao Goberno de España, a través da súa Vicepresidencia Primeira, a todos 
os Grupos Parlamentarios das Cortes Españolas e á Xunta de Galicia". 

INTERVENCIÓNS 

O concelleíro señor Bastos Fernández dí que é unha aberración o que está a facer Marruecos co pobo saharaui. 
Lamenta que o goberno de España non condenara o ataque e manifesta o seu apoio á moción. 

O concelleiro señor Pazos Docampo di que o PG non é moi coherente con anteriores intervencións en relación 
a deixar de lado o que non compete ao Concello de Redondela. Di que o BNG está de acordo coa parte 
dispositiva ainda que non tanto con toda a parte expositiva e considera que o PP non fixo nada namentras 
gobernou durante 8 anos. Manifesta o seu apoio á moción. 

O concelleiro señor González Iglesias sinala que votarán a favor ainda que considera que o PP non está para 
dar moitas leccións de dereitos humanos. 

O concelleiro señor Pazos Couñago agradece o apoio e lle parece un exercizo de coherencia por parte do 
goberno. Sinala que no seu intre o PP propiciou unha resolución da ONU de apoio á autodeterminación do 
Sahara. 

-VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as Sres./as 
concelleiros/as asistentes, sendo 19 votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 2 do B.N.G., e 2 d_o P.G.), 
aprobou, nos seus propios termos, a moción do grupo municipal do PP nos antecedentes transcrita.- 

10.3.- QOMPARECENCIAS DE MEMBROS D0 QOBERNO MQNICIPAL. 
Polo Alcalde sinálase que dúas das solicitudes de comparecencia das tres presentadas polo grupo municipal do 
PP son excesivamente inconcretas e xenéricas polo que vao a sometelas a consideración do pleno e, de se-lo 
caso, realizaranse na próxima sesión, unha vez que se concrete o seu comido. 

O voceíro do PP di que non son nada inconcretas porque unha refirese a que resposte o concelleiro delegado 
sobre estado das instalacións deportivas e o Concello non ten tantas que lle impidan respostar as preguntas 
sobre as mesmas. Tampouco considera xenérica a solicitada para a comparecencia do delegado de Patrimonio. 

O Alcalde sinala que ata agora non se aplicaba a nonna pero de acordo co artigo 105 do ROF o pleno debe 
acordar as comparecencias. Tamén dí que se as concretan non hai ningún problema. 

Sometida a votación a procedencia das dúas comparecencias citadas as mesmas son rexeitadas por 9 votos en 
contra (7 do PSOE e 2 do BNG), 2 abstencións (do PG) e 8 a favor.



O voceiro do PP di que retira a dirixida á concelleira de participación cidadá porque a mesma marchou según 
dixo porque tiña que cantar. 

O concelleiro señor Pazos Docampo di que como se cambiou o pleno a concelleira xa tiña outros compromisos 
anteriores pero él lle pode contestar que é o delegado e responsable do tema. 

O concelleíro señor Pazos Couñago rexeita dita posibilidade. 

Sometida a votación a comparecencia solicitada polo concelleiro señor González Iglesias en relación ao camiño 
da Correola a mesma é rexeitada por 10 votos en contra (do PP e PG), e 9 a favor ( do PSOE e BNG). 

10.4.- ROGOS E PREGUNTAS. 

- Polo concelleiro D. ALBERTO PAZOS COUÑAGO, se formulan as seguintes preguntas: 

l.- “Nas proximidades do campo de futbol de saxamonde, en casa] do monte, podese observar unha arqueta de 
saneamento afundida, cuxa reparación veñen solicitando os veciños dende fai algún tempo, sen recibir resposta 
axeitada dende o concello. Esta situación xa se prolongou en exceso causando molestias aos veciños, polo que 
formulamos a seguinte pregunta, ¿Cales son as xestións que fixo o goberno para solucionar este problema." 

o O concelleiro señor Pazos Docampo respóstalle que non lle consta que houbera ningunha queixa dos 
veciños. 

2.- “En el día de presentación de este escrito, hemos recibido la llamada de vecinos, alarmados ante la 
existencia de un vertido en el rio Maceiras. Personados en el río pudimos comprobar que, efectivamente, el 
agua presentaba un color grisácea, situándose el origen del vertido, en las proximidades de las obras de los 
túneles del AVE. ¿Cuáles son las gestiones realizadas por los responsables municipales a fin de determinar el 
origen de este vertido?” 

o O concelleiro señor Pazos Docampo respóstalle que o control dos vertidos é responsabilidade da 
Xunta de Galicia e que eses vertidos veñen das obras do AVE e é a Xunta quen autoriza. Xa o 
comunicaron a Augas de Galicia pero está a pasar a diario. 

3.- “Dende fai algún tempo, calquera usuario da N-552, e da avenida de Vigo, a altura do número 100, pode 
observar como de xeito aparentemente sistemático, as farolas que deberan alumear este viales, atopanse 
apagadas en horario nocturno, causando dificultades de visión para os conductores, e consecuentemente, 
aumentando a perigosidade da circulación nos tramos afectados e poñendo en risco a seguridade dos usuarios 
da via, polo que formulamos a seguinte pregunta, ¿Cales son as xestións que fixo o goberno para solucionar 
este problema?" 

o O Alcalde resposta que no n° 104 funciona aínda que falla un pouco ás veces e están vendo de 
solucinalo. En canto ao da N 552 di que é un problema dunha empresa e xa falaron coa enxeñeira 
responsable.
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4.- “En el pleno celebrado el pasado mes de mayo, este concejal formuló un ruego solicitando que se hicieran 
las gestiones pertinentes a fin de que se procediese a la retirada de los carteles correspondientes a las obras 
incluidas en el FEIL. Sin embargo, los carteles que anunciaban dichas obras continúan instalados en sus 
ubicaciones originales, sin que se conozca motivo alguno que justifique su no retirada. Habida cuenta de que 
tales carteles no contribuyen al embellecimiento de nuestras calles, y de que el propio alcalde coincidia en la 
necesidad de retirarlos, venimos a formular la siguiente pregunta: ¿Qué gestiones ha realizado el gobierno 
municipal a tal fin?” 

o O Alcalde dí que recén retirouse o da Praza de Ponteareas e que se hai máis agradécelle que lle pase as 
fotos. 

5.- “En las últimas semanas, hemos podido contemplar la existencia de distintas deficiencias en la rotonda de 
Rande, recientemente puesta en funcionamiento. En concreto, vecinos de la zona, nos transmiten su 
preocupación por la ausencia de pasos de peatones y aceras, que permitan el uánsito de peatones por esta 
instalación, en las debidas condiciones de seguridad. Además, las recientes lluvias han puesto de manifiesto 
una deficiente canalización del agua, causando inundaciones en esta instalación, motivo por el cual forrnulamos 
la siguiente pregunta: ¿Ha realizado el gobierno municipal alguna gestión encaminada a solucionar estas 
deficiencias?” 

o O Alcalde resposta que non ten coñecemento do tema e lle agradeceria se pode concretar máis. 
O mesmo concelleiro formula os seguintes rogos: 
l. “Recientemente, en el cruce situado en la N-552 a su paso por As Cardosas, se ha procedido a la instalación 
de una barandilla doble, la cual dificulta la visibilidad de los conductores provenientes de la rotonda de 
Vilavella, quienes ven merrnado su campo de visión a causa de tal barandilla. En consecuencia, la dificultad 
para observar los vehiculos provenientes del Scalextric, ha causado distintas situaciones de peligrosidad en ese 
cruce, y en aras a que estas situaciones no se repitan, venimos a formular el siguiente ruego que por el gobierno 
municipal se realicen las gestiones necesarias para corregir la situación descrita. 

2. Un importante número de padres de alumnos del conservatorio de Redondela, nos vienen manifestando sus 
quejas en relación a las deficientes condiciones con las que se encuentran los alumnos que deben esperar a ser 
recogidos por sus progenitores. Así, las instalaciones carecen de un lugar adecuado en el que los alurrmos se 
puedan resguardar durante su espera. Tal circunstancia podria resolverse adecuando la parte trasera del edificio. 
En la misma, si existe una zona cubierta que podria cumplir con la función de resguardar a los alumnos del 
conservatorio, siempre y cuando se realizasen unas minimas labores de acondicionamiento, consistentes en la 
instalación de algún punto de luz, limpieza del entorno, instalación de bancos, etc. Es por ello que venimos a 
formular el siguiente ruego que por el Gobierno Municipal se tomen las medidas necesarias para acondicionar 
la entrada trasera del auditorio de Redondela, a fin de que pueda servir para resguardar a los usuarios del 
centro”. 

Polo concelleiro señor Alvarez Ballesteros formúlanse os seguintes Rogos: 

l. A petición dos veciños da zona escolar do colexio de Igrexa, en Chapela, rogo se adapten as sinais verticais 
de estacionamento de vehículos na zona de Parada e estacionamento de autobuses escolares, as sinais 
horizontais e se inclua tamén na zona de aparcamento do colexio Alexandre Bóveda. 

2. A petición dos veciños do camiño Rebouza, en Cidadelle, rogo se poña unha señal de prohibición de 
circulación de vehiculos en sentido ascendente por tratarse dun camiño cunha forte pendente e moi estreito na 
sua parte baixa impedindo que poidan pasar dous coches ao mesmo tempo.



3. Na Avenida de Vigo, en Chapela, á altura do número 87 atópase un-ediñcio en construcción que leva máis 
de un ano parado. No seu dia, o constructor puxo unha varanda e unha vaia de protección invadindo a 
beirarrua. Como queira que a Obra está parada e esa protección non está a facer a súa fimción e incluso é un 
estorbo para os viandantes e , ao mesmo tempo, quita aparcamentos . Rogo que por parte dos responsables do 
Concello se fagan as xestións oportunas para que se retiren e deste xeito facilitar o aparcamento e o paso dos 
viandantes.- 

E, non habendo máis asuntos que tratar, pola Presidencia dase por rematada a mesma, sendo as 
vintedúas horas e trinta e oito minutos, da data fixada no encabezamento, en proba de todo o que, se extende a 
presente acta, que se inscribiu no Libro dende O folio núm. 105 do Papel Timbrado da Comunidade Autónoma 
de Galicia, Serie A n° 2237265 ata a volta do folio núm. 117, Serie A núm. 2237277, de todo o que, como 
Secretaria, DOU FE.- 

O A SECRETARIA XERAL 

y', . 

XAIME REI BARREIRO A A BE ÑA RIN 

SESIÓN ORDINARIA CELEBRADA POLO PLENO DO CONCELLO O DÍA 
29 - DECEMBRO — 2010 

ORDE DO DIA 

APROBACIÓN DA ACTA DA ÚLTIMA SESIÓN. 
ACHEGA DE EXPEDIENTES ADMINISTRATIVOS DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITO. 
PROPOSTA SOBRE CAMBIO DE HORARIO DAS SESIÓNS ORDINARIAS DO PLENO DO 
CONCELLO. 

RECURSO DE REPOSICIÓN PRESENTADO POR AQUALIA EN EXPEDIENTE DE 
RESPONSABILIDADE PATRIMONIAL 6/2010. 

EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA DUN CAMIÑO EN 
PARADA, CHAPELA. 

ACrIvIDADE DE CONTROL DO PLENO: 
DAR CONTA DE RESOLUCIÓNS DA ALCALDÍA E CONCELLEIROS DELEGADOS. 
MOCIÓNS: 

MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, SOBRE SEGURIDADE VIAL 
NA AVDA. MENDINO. 
MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO B.N.G., SOBRE RECORTES SOCIAIS DA XUNTA DE 
GALICIA.
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